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Rada Miejska w Krobi 

 

ProtokóB nr LIV/2022 
 

LIV Sesja w dniu 19 grudnia 2022 r.  

Obrady rozpocz�to 19 grudnia 2022 r. o godz. 14:00, a zakończono o godz. 15:26. 
Sesji przewodniczyB Przewodniczący Rady Miejskiej w Krobi Mariusz Duda.                                                  
W posiedzeniu wzi�Bo udziaB 15 radnych. 
 

1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.  
Dzień dobry Państwu. Witam serdecznie na posiedzeniu nr LIV sesji Rady Miejskiej w Krobi. 
Witam Pana Burmistrza wraz ze wspóBpracownikami. Witam dyrektorów, kierowników 
jednostek obecnych na dzisiejszej sesji oraz Państwa Radnych. Witam tak|e Państwa przed 
ekranami, którzy zdecydowali si� \ledzić nasze obrady. Prosz� Państwa dzisiaj sesja 
bud|etowa, podczas której b�dziemy dyskutować, b�dziemy uchwalać bud|et na rok kolejny 
czyli rok 2023. 

Obecni: 

1. Lech Bem 

2. Mariusz Duda 

3. Jerzy GaB�zewski 
4. SBawomir Gembiak 

5. Maciej Jakubczak 

6. Grzegorz Jesiak 

7. Patrycja KapaBa 

8. Jan MikoBajczak 

9. Roman Olejniczak 

10. Izabela PazoBa 

11. Krzysztof Perdon 

12. Genowefa SkrobaBa 

13. Renata Szulc 

14. Marian Toporowicz 

15. Leszek WBodarczyk 

Ponadto w sesji uczestniczyli :                                                                                                                             

1.   Aukasz Kubiak - Burmistrz Krobi                                                                                                                

2.   Damian Walczak - Skarbnik Gminy                                                                                                                 

3.   Sebastian Czwojda - radca prawny                                                                                                                                                                                                                           

4.   Zaproszeni go\cie.                    
 

2. Przedstawienie porządku obrad. 
1. Otwarcie i sprawdzenie obecno\ci radnych. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyj�cie protokoBu z LIII sesji.  
4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o dziaBaniach podejmowanych 

w okresie mi�dzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z dziaBalno\ci Burmistrza Krobi w okresie mi�dzysesyjnym. 
6. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie zmiany UchwaBy Nr XL/342/2021 Rady Miejskiej w 

Krobi z dnia 20 grudnia 2021 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia  na 

lata 2022 – 2030. 
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7. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie zmiany uchwaBy bud|etowej Gminy  Krobia na rok 
2022.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla obszaru poBo|onego w  Pudliszkach przy ulicach Krobskiej i StanisBawa Fenrycha. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie „Wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Krobia na lata  2023 – 2027”. 
10. Rozpatrzenie   projektu   uchwaBy   w   sprawie  przyj�cia  planu   pracy   Rady Miejskiej w  

Krobi  na  2023 rok.  

11. Rozpatrzenie  projektu  uchwaBy  w  sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji   Rewizyjnej 

Rady Miejskiej  w Krobi na 2023 rok.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upBywem 
roku bud|etowego 2022,  okre\lenia terminów wydatków oraz ustalenia   planu finansowego tych 
wydatków. 
13. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na 
lata 2023 – 2031. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie uchwaBy bud|etowej Gminy Krobia na rok 2023. 
15. Informacja o  naliczonych  jednorazowych  opBatach  z  tytuBu   wzrostu  warto\ci 
nieruchomo\ci w związku z uchwaleniem bądz zmianą miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w roku 2021. 

16. Wolne gBosy i wnioski. 
17. Zakończenie. 
Burmistrza Krobi Aukasz Kubiak: 
Zgodnie z ustaleniami, które miaBy miejsce podczas ostatniego posiedzenia Komisji wspólnych 
Rady Miejskiej w Krobi chciaBbym uzupeBnić porządek dzisiejszej sesji o dwa projekty uchwaB. 
Pierwszy projekt uchwaBy dotyczy wyra|enia zgody na utworzenie i przystąpienie Gminy Krobia do 
Klastra Energii Powiatu Gostyńskiego. I drugi projekt uchwaBy brzmi sprostowanie oczywistej 
omyBki pisarskiej w uchwale Nr XLVII/389/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 8 czerwca 2022 
roku w sprawie wyra|enia zgody na zbycie nieruchomo\ci gruntowej niezabudowanej poBo|onej w 
Krobi. Zatem prosz� Panie Przewodniczący Szanownych Radnych o uzupeBnienie porządku 
dzisiejszej sesji o przedmiotowe projekty uchwaB. Dzi�kuj� bardzo. 
GBosowano w sprawie: uzupeBnienia porządku obrad o rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie 
wyra|enia zgody na utworzenie i przystąpienie Gminy Krobia do Klastra Energii Powiatu 

Gostyńskiego.   
Wyniki gBosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, Krzysztof 
Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek WBodarczyk 

GBosowano w sprawie: uzupeBnienia porządku obrad o rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie 

sprostowania oczywistej omyBki pisarskiej w Uchwale Nr XLVII/389/2022 Rady Miejskiej w Krobi 
z dnia 8 czerwca 2022 r. w sprawie wyra|enia zgody na zbycie nieruchomo\ci gruntowej 
niezabudowanej, poBo|onej w Krobi. 
Wyniki gBosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, Krzysztof 
Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek WBodarczyk 

GBosowano w sprawie: przyj�cia porządku obrad po zmianach. 
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Wyniki gBosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, Krzysztof 
Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek WBodarczyk 

 

3. Przyjęcie protokoBu z LIII sesji. 
Czy kto\ z Państwa Radnych ma jakie\ propozycje zmian w tre\ci protokoBu, który byBo dost�pny w 
biurze Rady? Nie widz� osób ch�tnych do zabrania gBosu. Stwierdzam, |e tre\ć protokoBu jest 
Państwu znana. Państwo zapoznając si� z jego tre\cią akceptujecie jego tre\ć. 
GBosowano w sprawie: przyj�cia protokoBu z LIII sesji. 
Wyniki gBosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, Krzysztof 
Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek WBodarczyk 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o dziaBaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
Mieli\cie Państwo okazj� zapoznać si� z tre\cią sprawozdania. Czy kto\ z Państwa ma pytania 
dotyczące tego dokumentu? Nie widz� zgBoszeń. W związku z tym przechodzimy do kolejnego 
punktu. Informacja stanowi zaBącznik nr 1 do protokoBu.  
 

5. Sprawozdanie z dziaBalności Burmistrza Krobi w okresie międzysesyjnym. 
I tu podobnie jak w wypadku Przewodniczącego tak|e Państwo mieli\cie okazj� zapoznać si� z jego 
tre\cią. Czy kto\ z Państwa Radnych ma pytania dotyczące tego punktu? Nie widz� zgBoszeń. 
Sprawozdanie stanowi zaBącznik nr 2 do protokoBu.  
 

6. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie zmiany UchwaBy Nr XL/342/2021 Rady 
Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2021 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Krobia na lata 2022 – 2030. 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Szanowni Państwo. UchwaBa w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2022-2031. Przypomn�, |e prognoza do roku 2031 zostaBa wydBu|ona 
podczas Państwa prac na ostatniej sesji Rady Miejskiej. W przedmiotowej uchwale dokonujemy 
zmiany zaBącznika nr 1 w wyniku zmiany w planie dochodów i wydatków na rok 2022 oraz zmian 
w zakresie na 2023-2025. Dostosowujemy projekt do uchwaBy bud|etowej na rok 2023 i 
wieloletnich prognoz finansowych. Zmiany dotyczą równie| limitu zobowiązań oraz danych 
uzupeBniających. W zakresie przedsi�wzi�ć dokonuje si� zmian w nast�pujących przedsi�wzi�ciach: 
Rewitalizacja SpoBeczno-Przestrzenna Zdegradowanego Obszaru Krobia Centrum w cz�\ci 
dotyczącej Wyspy Kasztelańskiej. Zmniejszamy limit wydatków na rok 2022. Zwi�kszamy limit na 
rok 2023. Dokonujemy równie| zwi�kszenia Bącznych nakBadów oraz limitu zobowiązań. Jest to 
związane z przeniesieniem wi�kszo\ci wydatków przypadających do realizacji w tym roku na rok 
2023. Dokonujemy zmiany równie| w zakresie zadania najem lokali związanych ze wspólną 
obsBugą administracyjno-finansową jednostek gminy Krobia na lata 2021-2023,  a zmiana dotyczy 

zwi�kszenia limitu na rok 2023 oraz Bącznych nakBadów i limitu zobowiązań. Kolejne zadanie to 
Termomodernizacja wraz ze zmianą sposobu u|ytkowania cz�\ci budynku szklonego na oddziaB 
przedszkolny w Pudliszkach. Zwi�kszamy limit na rok 2022  o kwot� 4.200 zB, oczywi\cie równie| 
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Bączne nakBady i limit zobowiązań. Dodaje si� nowe przedsi�wzi�cie z limitem na rok 2022 i 2023 
realizacja grantów w ramach Mi�dzynarodowego Funduszu Wyszehradzkiego Budowania Mostów 
Mi�dzynarodowych, partnerstwo spoBeczne jako narz�dzie wzmocnienia lokalnej ekonomii. 
Zadanie, które byBo realizowane w tym roku w związku wydBu|eniem i zgodą instytucji finansującej 
na wydBu|enie na rok 2023. Proponujemy Państwu wyrzucić albo ująć to zadanie, przepraszam ująć 
to zadanie w Wieloletniej Prognozie Finansowej w zakresie wydatków wieloletnich przedsi�wzi�ć. 
PeBen zakres zmian obrazuje Państwu zaBącznik nr 1 i numer 2 mniejszej uchwaBy, a obja\nienia 
przyj�tych warto\ci pozwalają nam zdefiniować i uzasadnić wszystkie zmiany, które są 
dokonywane w tym zakresie. Dzi�kuj�. 
Przewodniczący Rady Miejskiej: 
Dzi�kuj� bardzo Panie Skarbniku. Projektem uchwaBy zajmowaBa si� w dniu dzisiejszym Komisja 
Bud|etu, która wydaBa opini� pozytywną na temat projektu. Czy kto\ z Państwa Radnych chciaBby 
dodatkowo zabrać jeszcze gBos w dyskusji? Nie widz� zgBoszeń. 
GBosowano UchwaBę Nr LIV/451/2022 Rady Miejskiej w Krobi dnia 19 grudnia 2022 r.                       
w sprawie: zmiany UchwaBy Nr XL/342/2021 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 20 grudnia 2021 r. w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2022 – 2030. 

Wyniki gBosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, Krzysztof 
Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek WBodarczyk 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie zmiany uchwaBy budżetowej Gminy Krobia na 
rok 2022. 

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

Szanowni Państwo. Skupi� si� na uzasadnieniu do projektu uchwaBy. W zaBączniku numer 1 czyli w 
dochodach dokonujemy w dziale 400 zwi�kszenia w związku ze zmianą klasyfikacji bud|etowej. 
To zwi�kszenie nale|y rozpatrywać w korespondencji z dziaBem 853. Chyba w piątek, czy czwartek 
ukazaBy si� sugestie Ministra Finansów dotyczące klasyfikacji dodatku dla odbiorców wra|liwych 
oraz dochodów ze sprzeda|y w�gla po preferencyjnych cenach, dlatego dokonujemy tego 
przesuni�cia. W dziale 600 dokonujemy zmniejszenia planu \rodków z tytuBu dotacji unijnej oraz 
krajowej ze wzgl�du na korespondencj� pomi�dzy Gminą Krobia, a instytucją finansującą, 
przedBu|ającą si� procedurą przekazania \rodków. Cz�\ć  \rodków w ramach zBo|onego wniosku o 
pBatno\ć najprawdopodobniej nie wpBynie w roku 2022. Chocia| mamy dobrą wiadomo\ć, te| 
sprzed kilku dni, |e wniosek o pBatno\ć zostaB rozpatrzony pozytywnie. Natomiast kwestia pBatno\ci 
jest uzale|niona od dost�pno\ci \rodków na rachunku Urz�du MarszaBkowskiego. W dziale 750 
zmniejszenie planu dochodów w ramach programu Funduszy Wyszehradzkich, przesuni�cia na rok 
2023. W dziale 758 zwi�kszamy \rodki na fundusz pomocy w zakresie zadań o\wiatowych oraz 
odsetek. W dziale 852 zwi�kszamy \rodki na fundusz pomocy, stypendia, zasiBki, zakwaterowanie, 
na podstawie porozumienia z Wojewodą i Powiatem Gostyńskim. W dziale 853 dokonujemy 
zmniejszenia na dodatkach w�glowych o 102.000, na dodatkach dla gospodarstw domowych o 
prawie 300.000, oraz dodatkach dla podmiotów wra|liwych w kwocie 22.331,87 zB. Nast�puje 
równie| zmiana klasyfikacji w korespondencji z dziaBem 400. W dziale 855 dokonujemy 
zwi�kszenia dotacji na zadania zlecone, w tym zwi�kszenia na \wiadczenia 500+, na 
wynagrodzenia asystenta rodziny i Kart� Du|ej Rodziny. Zmniejszenie dochodów, prosz� o 
dokonanie drobnej korekty, nie o kwot� 1.437.537,18 jaką Państwo macie tylko z końcówką 58 gr, 
tak samo b�dzie po stronie wydatków. W zaBączniku nr 2 czyli po wydatkach dokonujemy równie| 
tej samej korekty jaka miaBa miejsce w dziale w zakresie dochodów, czyli przeniesienia wedBug 
klasyfikacji bud|etowej w korespondencji z dziaBem 853. W dziale 010 zwi�kszamy \rodki na 
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wpBat� na rzecz Izb Rolniczych. W dziale 750 zwi�kszamy wydatki na wynagrodzenia w 
administracji, na wsparcie organizacji pozarządowych, wspóBorganizacji imprez. Zmniejszamy 
\rodki w ramach programu wyszehradzkiego ze wzgl�du na przesuni�cie cz�\ci wydatków na rok 
2023. Dokonujemy równie| zmniejszenia na inkasie dla soBtysów. W dziale 754 zmniejszamy na 
fundusz wsparcia  Policji. Na ostatniej sesji Szanowni Państwo w formie autopoprawki 
dokonali\my zwi�kszenia. Natomiast zgodnie z korespondencją z Komendantem Powiatowym 
Policji te \rodki w roku 2022 nie mogByby zostać zrealizowane, wykonane i rozliczone. W dziale 
758 dokonujemy zmniejszenia rezerwy inwestycyjnej o 67.700 zB. W dziale 801 dokonujemy 
korekty wydatków o\wiatowych, zwi�kszamy \rodki na fundusz pomocy Ukrainie. Przenosimy 
wydatki bie|ące w ramach rozliczeń z innymi gminami w zakresie opieki przedszkolnej. W dziale 
pomocy spoBecznej i rodziny dokonujemy zwi�kszenia na fundusz pomocy, na stypendia, zasiBki, 
zakwaterowanie na podstawie porozumienia z Wojewodą i Powiatem. Korekty w zakresie zmian 
dotyczące dotacji na zadania zlecone realizowane przez O\rodek Pomocy SpoBecznej. Dokonujemy 
zmiany klasyfikacji w planie wydatków {Bobka. Zwi�kszenie na wynagrodzenia asystenta rodziny. 
Mamy tutaj \rodki na ten cel oraz zwi�kszamy wynagrodzenia w ramach Karty Du|ej Rodziny, 
równie| \rodki z dotacji. W dziale 853 podobnie jak po stronie dochodów dokonujemy 
zmniejszenia na dodatki w�glowe, na dodatki dla gospodarstw domowych, na dodatki dla 
podmiotów wra|liwych oraz zmiany klasyfikacji bud|etowej. Te zmniejszenia Szanowni Państwo 
są związane z aktualizacją zapotrzebowania. ChciaBbym te| Państwu powiedzieć, |e w dniu 
dzisiejszym otrzymali\my, pewnie ju| ostatnią transz� na wypBat� dodatków w�glowych dla 
naszych mieszkańców. My\l�, |e wszyscy mieszkańcy, którzy zBo|yli swoje wnioski w terminie i 
którym ta dotacja zostaBa przyznana w najbli|szych dniach otrzymają ju| ostatecznie \rodki. W 
dziale 900 zmiana dotyczy klasyfikacji bud|etowej, dotyczy to nasadzeń. W dziale 921 
zmniejszamy wydatki na zadania dotyczące ogrzewania \wietlicy w Gogolewie. Jak za chwil� 
Państwo usByszycie w propozycji autopoprawki chcemy przenie\ć to zadanie na rok 2023 wraz z 
limitem zobowiązań. Zmniejszamy równie| \rodki na wydatki dotyczące rewitalizacji Wyspy 
Kasztelańskiej. Równie| przesuwamy wi�kszo\ć wydatków na rok 2023 na podstawie 
korespondencji z wykonawcą tej inwestycji. I w zaBącznikach nr 3 do 7 mamy konsekwencje zmian 
w planach dochodów i wydatków. Te zaBączniki wskazują nam na fundusz pomocy, fundusz 
przeciwdziaBania covid, \rodki realizowane w ramach dotacji dla jednostek sektora finansów 
publicznych, zadania zlecone oraz wydatki inwestycyjne. Dzi�kuj�. 
Przewodniczący Rady Miejskiej: 
Dzi�kuj� Panie Skarbniku za przedstawienie projektu. Informuj� Państwa, |e projektem zajmowaBa 
si� dzisiaj Komisja Bud|etu, która wydaBa opini� pozytywną. Czy kto\ z Państwa Radnych chciaBby 
zadać pytanie dotyczące projektu uchwaBy? Nie widz� zgBoszeń. 
GBosowano UchwaBę Nr LIV/452/2022 Rady Miejskiej w Krobi dnia 19 grudnia 2022 r.  
w sprawie : zmiany uchwaBy bud|etowej Gminy Krobia na rok 2022.Wyniki gBosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, Krzysztof 
Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek WBodarczyk 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie Miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru poBożonego w Pudliszkach przy ulicach Krobskiej i StanisBawa 
Fenrycha. 

Podczas poBączonego posiedzenia Komisji Rady tym projektem zajmowali si� wszyscy Radni. 
Dodatkowo Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gminy wydaBa opini� pozytywną na temat projektu. Czy 
kto\ z Państwa Radnych chciaBby zabrać gBos w przedmiocie projektu uchwaBy? Nie widz� 
zgBoszeń. 
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GBosowano UchwaBę Nr LIV/453/2022 Rady Miejskiej w Krobi dnia 19 grudnia 2022 r.                      
w sprawie: Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru poBo|onego                         
w Pudliszkach przy ulicach Krobskiej i StanisBawa Fenrycha. 
Wyniki gBosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, Krzysztof 
Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek WBodarczyk 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie „Wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Krobia na lata 2023 – 2028”. 
I podobnie jak w poprzednim przypadku tak|e i tym projektem uchwaBy zajmowaBy si� poBączone 
Komisje Rady. Komisja O\wiaty i Spraw SpoBecznych wydaBa opini� pozytywną na temat projektu 
uchwaBy. Czy kto\ z Państwa Radnych chciaBby zabrać gBos w przedmiocie projektu uchwaBy? Nie 
widz� zgBoszeń. 

GBosowano UchwaBę Nr LIV/454/2022 Rady Miejskiej w Krobi dnia 19 grudnia 2022 r.                         
w sprawie: „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Krobia na 

lata 2023 – 2027”.  
Wyniki gBosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, Krzysztof  
 

10. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Krobi 
na 2023 rok. 

Tak|e tym projektem uchwaBy zajmowaBy si� poBączone Komisje Rady. Rada Miejska w przyszBym 
roku planuje zająć si� szczególnie kwestiami związanymi z analizą stanu dróg oraz inwestycji 
drogowych w Gminie Krobia, funkcjonowaniem i analizą przedsi�wzi�ć z zakresu gospodarki 
wodnej na terenie gminy Krobia, staBym monitoringiem inwestycji rewitalizacji przestrzeni 
miejskiej, gBównie chodzi o Rynek i Wysp� Kasztelańską, wykonaniem bud|etu za rok bie|ący oraz 
analizą wykonania bud|etu za I póBrocze roku 2023. Tak przedstawia si� po krótce plan pracy Rady 
Miejskiej na rok nast�pny.  Czy kto\ z Państwa Radnych chciaBby zabrać gBos w przedmiocie 
projektu uchwaBy. Nie widz�. 
GBosowano UchwaBę Nr LIV/455/2022 Rady Miejskiej w Krobi dnia 19 grudnia 2022 r.                      
w sprawie: przyj�cia planu pracy Rady Miejskiej w Krobi na 2023 rok.  
Wyniki gBosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, Krzysztof 
Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek WBodarczyk 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej w Krobi na 2023 rok. 

Podczas wspólnego posiedzenia Komisji Rady oraz na osobnym posiedzeniu w tym samym dniu 
dyskutowali\my na temat tego projektu uchwaBy. Komisja Rewizyjna tak|e zaproponowaBa 
porządek pracy, mi�dzy innymi zagadnienia związane z analizą gospodarki wodnej prowadzonej w 
gminie Krobia, z wykonaniem bud|etu za rok 2022, a tak|e za I póBrocze roku 2023. Zajmie si� 
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tak|e Komisja Rewizyjna sprawą związaną z funkcjonowaniem Centrum UsBug Wspólnych w roku 
kolejnym oraz je|eli b�dzie takowa potrzeba realizacją innych zadań kontrolnych, które mo|e 
Komisji Rewizyjnej zlecić Rada Miejska. Czy kto\ z Państwa Radnych chciaBby zabrać gBos w 
przedmiocie projektu uchwaBy? Poprawić prosz� sobie bBąd pisarski w uchwale. O ju| jest na 
bie|ąco poprawiony. Dzi�kuj�, prosz� Państwa czy jeszcze kto\ ma propozycj� zmian? Nie widz�. 
GBosowano UchwaBę Nr LIV/456/2022 Rady Miejskiej w Krobi dnia 19 grudnia 2022 r.                        
w sprawie: zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Krobi na 2023 rok. 

Wyniki gBosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 

Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, Krzysztof 
Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek WBodarczyk 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają                        
z upBywem roku budżetowego 2022, określenia terminów wydatków oraz ustalenia planu 
finansowego tych wydatków. 
Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

Wysoka Rado. Projekt uchwaBy dotyczy tych wydatków, które zgodnie z przepisami ustawy                         
o finansach publicznych mogą mieć charakter wydatków niewygasających. Definiuje to artykuB 263 
ustawy o finansach. W zaBączniku nr 1 wskazujemy Państwu konkretne inwestycje, w zaBączniku nr 
2 wskazujemy Państwu na plan finansowy tych inwestycji. Wygląda to w ten sposób, |e w 
przypadku podj�cia przez Rad� Miejską stosownej uchwaBy \rodki związane z realizacją tych 
inwestycji, nie tylko inwestycji, bo to są równie| zadania bie|ące przenoszone są, przekazywane są 
na wyodr�bniony rachunek bankowy i w terminie ustalonym przez Rad� Miejską, zgodnie                         
z zaBącznikiem nr 1, to jak Państwo widzicie w przypadku zadania nr 1 to jest 31 marca 
zaBącznikiem nr 2 to 31 stycznia i zadanie nr 3 to równie| 31 marca muszą one zostać zrealizowane 
przez wykonawc�, z którym są zawarte umowy zamówienia publicznego. Te zadania dotyczą: nr 1 
przebudowa ulicy Odrodzenia i Ró|ewicza w pasie dróg gminnych w Krobi, zadanie nr 2 
termomodernizacja budynku Przedszkola Samorządowego w Pudliszkach przy ul Szkolnej 1a, 
zadanie nr 4 to jest zadanie bie|ące wykonanie usBugi aktualizacji inwentaryzacji wyrobów 
zawierających azbest wraz z programem usuwania azbestu na terenie gminy Krobia. Uzasadnienie 
do ka|dego z tych zadań i do przeniesienia wydBu|enia terminu realizacji tego zadania wskazali\my 
Państwu w uzasadnieniu do projektu uchwaBy. Dzi�kuj� bardzo. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� bardzo Panie Skarbniku. Podczas dzisiejszego spotkania na posiedzeniu Komisji Bud|etu 
projekt uchwaBy zostaB zaopiniowany przez Komisj� pozytywnie. Czy kto\ z Państwa Radnych 
chciaBby zadać pytanie dotyczące projektu uchwaBy? Nie widz� zgBoszeń. 
GBosowano UchwaBę Nr LIV/457/2022 Rady Miejskiej w Krobi dnia 19 grudnia 2022 r.                      
w sprawie: wykazu wydatków, które nie wygasają z upBywem roku bud|etowego 2022, okre\lenia 
terminów wydatków oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków.  
Wyniki gBosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 Wyniki imienne: 

ZA (15)Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, Krzysztof 
Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek WBodarczyk 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Krobia na lata 2023 – 2031. 



8 

 

Projekt uchwaBy – Zarządzenie Nr 194/2022 Burmistrza Krobi z dania 8 listopada 2022 r. stanowi 

zaBącznik nr 3 do protokoBu, autopoprawka do projektu uchwaBy stanowi zaBącznik nr 4 do 
protokoBu.  
Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

Wysoka Rado. Wieloletnia Prognoza Finansowa. Projekt tego dokumentu obejmuje lata 2023-2031. 

Projekt ten zostaB przedstawiony Państwu zarządzeniem z 8 listopada nr 194. Króciutko 
scharakteryzujemy ten dokument w kilku dosBownie slajdach. GBówne zaBo|enia to realizm prognoz 
finansowych, który w dniu dzisiejszym nabywa nieco innego znaczenia. Ten realizm jak Państwo 
wiecie to sytuacja gospodarcza, przede wszystkim wysoka inflacja, równie| niepewno\ć co do 
ksztaBtowania dochodów, zwBaszcza wydatków, jak równie| do ró|nego rodzaju zdarzeń, którym 
my jako samorząd jeste\my te| obcią|ani i w jaki\ sposób realizatorami tych zadań powoduje, |e 
ten realizm niestety w zakresie 9 lat bud|etowych bardzo trudno jest zachować. Natomiast 
podj�li\my wszelkie starania aby dokument ten byB realistyczny, co zresztą o tym za chwil�, 
potwierdziBa w swojej opinii Regionalna Izba Obrachunkowa. Starali\my si� równie|, aby ten 
rozwój w najbli|szych 9 latach miaB charakter rozwoju zrównowa|onego. No i oczywi\cie trzeba 
mieć na wzgl�dzie przede wszystkim bezpieczeństwo, stabilno\ć przepBywów finansowych, jak 
równie| mo|liwo\ć pozyskania \rodków zewn�trznych. W roku 2023 przyj�to warto\ci wynikające 
z projektu bud|etu. Z kolei prognoza na lata 2024-2031, tą prognoz� wykonano w oparciu o 
indeksacj� wskazników dynamiki inflacji oraz dynamiki PKB. To są dane nie jakie\ nasze 
wewn�trzne, tylko dane \ciągni�te ze strony Ministerstwa Finansów, gdzie jak Państwo widzicie 
wydaje si�, |e prognozy dotyczące \rednio rocznej inflacji od roku przynajmniej 2024 są bardzo 
optymistyczne. Wracając ju| do konkretnie do naszego dokumentu oprócz tych wszystkich 
przepBywów finansowych pozycji jest tam bardzo, bardzo wiele. ChciaBbym Państwu zwrócić 
uwag� na stan zadBu|enia wynikającego z obligacji. Ten planowany stan zadBu|enia na koniec roku 
2022  to 18.000.000 zBotych. Prognozowany stan na 31 grudnia 2023 18.300.000, czyli szacujemy, 
|e w przyszBym roku spBacimy 1.500.000 zBotych i zgodnie z planem przychodów zaciągniemy 
300.000 wi�cej. Natomiast b�dziemy czynić wszelkie starania, aby tego zadBu|enia w przyszBym 
roku nie zwi�kszać, mając na wzgl�dzie przede wszystkim bardzo wysokie stopy oprocentowania 
naszych zobowiązań. W powy|szej kwocie, czyli tej kwocie 18.300.000 zB nie uwzgl�dniamy 
zobowiązań z tytuBu umowy z podmiotem Enea, to jest obsBuga o\wietleniowa, które to 
zobowiązanie jest zaliczane do dBugu publicznego, kwota 1.319.563,68 zB. Na ten moment nasze 
wskazniki zadBu|enia są bezpieczne 7,36%, to wskaznik, który jest ustalony na rok 2023. Natomiast 
dopuszczalny wskaznik na podstawie \rednich 7 lat, taką \rednią wybrali\my w ubiegBym roku 
mając taką mo|liwo\ć wynosi 17,40. Niestety, co pokazuje Państwu ten wykres ju| dzisiaj 
widzimy, |e w latach 2027-2028 te dwie linie czyli ta linia przerywana z tą linią zieloną zbli|ą si� 
dosyć niebezpiecznie czyli jakby te nasze mo|liwo\ci zadBu|ania w perspektywie najbli|szych lat 
b�dą zdecydowanie mniejsze. Chocia| z drugiej strony nale|y zwrócić uwag�, |e to obni|enie tej 
naszej zdolno\ci w latach 2027-2028, cz�\ciowo te| 2029 jest związane z tym, |e opieramy tą 
prognoz� mi�dzy innymi na roku 2023, czyli tym projekcie bud|etu, który zdecydowanie z 
wszystkich najbli|szych lat jest najtrudniejszy, podobnie zresztą jak b�dzie to miaBo miejsce 
najprawdopodobniej w roku 2024. Je\li chodzi o przedsi�wzi�cia, które są uj�te w zaBączniku nr 2 
tego dokumentu w zakresie \rodków unijnych mamy cztery przedsi�wzi�cia na Bączną kwot� 
13.500.000 zB, w tym roku w 2023 jest to kwota 6.800.000 zB. Jeden projekt o\wiatowy, jeden w 
zakresie dost�pno\ci usBug publicznych czyli Krobskie Centrum UsBug spoBecznych i dwa dotyczą 
rewitalizacji, mo|na powiedzieć tych dwóch cz�\ci rewitalizacyjnych, oczywi\cie Rynek i Wyspa 
Kasztelańska. Szybko czas upBynąB i w roku 2023 b�dziemy spBacać ostatnią cz�\ć pBatno\ci w 
ramach Partnerstwa Publiczno-Prywatnego ulica 1 Maja, ulica Kasztelańska. Min�Bo 10 lat, prawie 
10 lat i tak jak powiedziaBem w roku 2023 nastąpi ostatnia pBatno\ć. DokBadnie w miesiącu styczniu 
zapBacimy ostatnią rat� w kwocie 245.000 zB. Na inne programy i zadania mamy 12 przedsi�wzi�ć. 
10 zadań to są zadania bie|ące, 2 to są zadania inwestycyjne majątkowe realizowane do roku 2028 
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na kwot� 11.700.000 zB. Na rok 2023 jest to kwota 4.000.000 zB. Te zadania są dosyć zró|nicowane, 
dotyczą komunikacji, ochrony \rodowiska, o\wiaty, sportu, obsBugi bankowej, najmu lokali, czy 
planów zagospodarowania. To tak w skrócie, je\li chodzi o Wieloletnią Prognoz� Finansową, my\l� 
|e wi�cej te| powiemy o bud|ecie o naszej sytuacji przy omawianiu uchwaBy bud|etowej. My\l�, |e 
za chwil� te| b�dzie opinia, okazja, |eby Państwu powiedzieć o autopoprawkach. Dzi�kuj�. 
Przewodniczący Rady Miejskiej: 
Dzi�kuj� bardzo Panie Skarbniku. ProsiBbym jeszcze o przedstawianie opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej.   

Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

My\l�, |e nie b�d� czytaB Szanowni Państwo tej opinii. Ona jest w materiaBach, próbuj� to 
wy\wietlić, ale niestety si� nie udaje. Nie wiem czy co\ musz� przeBączyć, ale ona jest pozytywna, 
przy skBadzie Komisji Orzekającej. Dzi�kuj� bardzo. 
Przewodniczący Rady Miejskiej: 
Dzi�kuj� bardzo. Prosz� Państwa podczas posiedzeń Komisji, szczególnie Komisji Bud|etu 
Komisja zajmowaBa si� projektem uchwaBy, wydaBa opini� pozytywną. Tak zresztą jak i pozostaBe 
Komisje, które zajmowaBy si� analizą Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 
2023-2031. Otwieram dyskusj�. Czy Państwo chcieliby zabrać gBos w przedmiocie projektu 
uchwaBy? Nie widz�. 
GBosowano w sprawie: autopoprawki do projektu uchwaBy w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Krobia na lata 2023 – 2031.  

Wyniki gBosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, Krzysztof 
Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek WBodarczyk 

GBosowano UchwaBę Nr LIV/458/2022 Rady Miejskiej w Krobi dnia 19 grudnia 2022 r.                        
w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2023 – 2031. 

Wyniki gBosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, Krzysztof 
Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek WBodarczyk 
 

14. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie uchwaBy budżetowej Gminy Krobia na rok 2023. 
Projekt uchwaBy – Zarządzenie Nr 195/2022 Burmistrza Krobi z dania 8 listopada 2022 r. stanowi 

zaBącznik nr 5 do protokoBu, autopoprawka do projektu uchwaBy stanowi zaBącznik nr 6 do 
protokoBu.  
Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

Projekt uchwaBy bud|etowej na rok 2023 zostaB równie| przedstawiony Państwu w dniu 8 listopada 
Zarządzeniem Nr 195. GBówne zaBo|enia to dochody bud|etu w kwocie niemal 70.000.000 zB i 
wydatki w kwocie o 5.188.418,59 zB wy|szej. Na uwag� zasBuguje ró|nica pomi�dzy dochodami 
bie|ącymi, a wydatkami bie|ącymi, czyli tak zwany wynik operacyjny. Niestety prosz� Państwa w 
perspektywie tych lat, które macie Państwo przedstawione, czyli 17 lat bud|etowych od roku 2007 
do roku 2023, po raz drugi czyli ten 2007 i 2023 mamy deficyt bie|ący, co jest sytuacją do\ć 
niepokojącą. Co prawda ustawa i przepisy o finansach pozwalają nam dzisiaj pokryć ten ujemny 
bilans bie|ący \rodkami wolnymi, \rodkami mi�dzy innymi kwotą, którą otrzymali\my jako 
dodatkowe PITy w wysoko\ci niemal 2.900.000 zB. Natomiast biorąc pod uwag� rzeczywisto\ć 
gospodarczą, te| niepewno\ć co do realizacji pewnych wydatków, dochodów bie|ących, ale 



10 

 

równie| wydatków bie|ących i pewnie niedoszacowanie, mo|liwe niedoszacowanie ze wzgl�du na 
inflacj� pewnych pozycji jest to sytuacja na pewno niepokojąca, która przy dBu|szej perspektywie 
na pewno mo|e spowodować nie tylko dla nas ale generalnie byBa zdecydowanej wi�kszo\ci 
samorządów znaczne problemy. Dochody z projektu bud|etu w latach 2007-2023, a Państwo 
widzicie te dochody na rok 2023 są ni|sze ni| te w latach poprzednich, ale jest to przede wszystkim 
związane z tym, |e program \wiadczeń wychowawczych 500+ ju| w roku 2023 caBkowicie b�dzie 
realizowany przez ZakBad Ubezpieczeń SpoBecznych. W ostatnich trzech latach w roku 2022 od 
miesiąca maja ale w ostatnich poprzednich latach on byB realizowany przez Gmin�, a byBo to 
kilkana\cie milionów zBotych w skali roku. GBównie z tego powodu jest mniejszy poziom 
dochodów chocia| bardzo niepokoi równie| ni|szy poziom dochodów, chocia|by z tytuBu udziaBów 
w podatku od osób fizycznych. Wa|ną pozycją są dochody podatkowe. Minister Finansów przy 
ustalaniu subwencji wyrównawczej informuje nas co roku jak wygląda poziom dochodów 
podatkowych na mieszkańca w danej gminie w perspektywie, czy w uj�ciu danych podatkowych na 
mieszkańca w kraju. Taką analiz� Szanowni Państwo tutaj przedstawiBem od roku 2013 do rok 
2021, bo rok 2021 jest ostatnim zakończonym rokiem sprawozdawczym. Widać tutaj pewną 
tendencj� dosyć staBą od roku 2014. ByB oczywi\cie mo|na powiedzieć wyjątkowy byB rok 2017, 
gdzie poziom dochodów podatkowych na mieszkańca w gminie Krobia wynosiB ponad 94% 
\redniej krajowej. Ale byB to tak zwany podwójny rok wiatrakowy, gdzie mieli\my podwójne 
dochody z tytuBu podatku od nieruchomo\ci od farmy wiatrowej, wtedy takie ustawodawstwo byBo. 
Ale generalnie ten poziom jest ni|szy ani|eli 90%. Czyli dochody podatkowe na mieszkańca w 
naszej gminie są ni|sze ni| dochody podatkowe na mieszkańca w naszym kraju. W perspektywie 
powiatu jest tylko jedna gmina, która te dochody ma wy|sze, pozostaBe mają ni|sze. Jeste\my, to 
zale|y oczywi\cie od roku bud|etowego gdzie\ w granicach od drugiego do czwartego miejsca na 7 

gmin w powiecie. Szanowni Państwo kolejny wykres to graficzne zestawienie kwot wydatków z 
projektu bud|etu. Podobna sytuacja jak w przypadku dochodów równie| widzimy malejące wydatki 
gBównie ze wzgl�du na \wiadczenia 500+. Ale prosiBbym, |eby\my te| zwrócili uwag� na ten 
zielony sBupek, on je\li chodzi o projekt bud|etu to w roku 2023 jest najwy|szy. Mamy ponad 20 
milionów na tym etapie ju| wydatków majątkowych, wydatków inwestycyjnych, co jest związane 
przede wszystkim z realizacją inwestycji z udziaBem \rodków zewn�trznych, czy to krajowych, czy 
to \rodków unijnych. Wydatki na obsBug� dBugu to są kwoty zadBu|enia planowane z projektu 
bud|etu, one nieco pózniej przy danych rozliczeniowych mają inny ksztaBt. Kwoty nominalne 
oczywi\cie są bardzo wa|ne. Natomiast chciaBbym Państwu zwrócić uwag� na tą ostatnią kolumn� 
czyli proporcje kosztów obsBugi dBugu do zadBu|enia. Niestety mamy tutaj bardzo niepokojący i 
negatywny obraz tego, co si� w 2023 roku wydarzy. Prosz� zwrócić uwag� rok 2021, 2022 w 

projektach bud|etu szacowali\my, |e poziom b�dzie znacznie poni|ej 2%, czyli proporcja kosztów 
obsBugi do dBugu. Natomiast w roku 2023 oczywi\cie nie wiemy jak dalej b�dą ksztaBtowaBy si� 
stopy procentowe, chocia| prezes Narodowego Banku Polskiego twierdzi, |e raczej tych wzrostów 
nie b�dzie. Ale zobaczymy jak to si� realnie b�dzie ukBadaBo. Natomiast ponad 7% to jest koszt 
obsBugi dBugu w stosunku do kwoty zadBu|enia. Wcze\niej tak jak ju| powiedziaBem no cztero, 
pi�ciokrotnie ni|ej. Niestety od razu ma to przeBo|enie na kwot� nominalną 1.450.000 zB. Tyle 
mamy zaplanowane na rok 2023. To te| jakby uzasadnia to, co Państwu powiedzieli\my chwil� 
wcze\niej, |e b�dziemy raczej starali si� w roku 2023 nie zwi�kszać naszego poziomu zadBu|enia. 
Najwa|niejsze mo|e nie, ale wi�ksze inwestycje, wBa\ciwie wszystkie za chwil� Państwu widzicie, 
bo kwota ta przedstawia si� mo|na powiedzieć bardzo ambitnie. Ilo\ciowo być mo|e tych pozycji 
nie ma zbyt wiele, poniewa| w roku 2023 b�dziemy przede wszystkim skupiać si� na zakończeniu 
realizacji ju| rozpocz�tych oraz zrealizowaniu inwestycji, na które pozyskali\my \rodki 
zewn�trzne. Bardzo krótki, taki szybki przegląd tych pozycji. Wyspa Kasztelańska, Rewitalizacja 
Rynku. Pozycja pierwsza Wyspa Kasztelańska zostanie zwi�kszona o niewykorzystane \rodki z 
roku 2022. Termomodernizacja trzech budynków, czyli OPS, przedszkole i szkoBa w Starej Krobi, 
druga cz�\ć tej termomodernizacji. Przebudowa rozbudowa ulicy Zachodniej, Korczaka oraz Jana 
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III Sobieskiego czyli tych ulic znajdujących si� przy cmentarzach parafialnych, w bud|ecie 6 
milionów zBotych. Modernizacja dróg gminnych w kilku miejscowo\ciach, drogi z pByt prawie 4 
miliony zBotych. To są te dwie inwestycje, na które uzyskali\my \rodki, a patrząc na 
termomodernizacj�, na niektóre pozyskali\my \rodki w ramach Programu Inwestycji Strategicznych 
Polski Aad. Rozbudowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowo\ci Niepart. SpBata, bo b�dziemy w 
ciągu 5 lat dokonywać jakby cz�\ciowej spBaty na rzecz mi�dzy innymi Mi�dzygminnego Związku 
Wodociągów i Kanalizacji w Strzelcach Wielkich. Ta kwota, jak Państwo oczywi\cie na to 
wyrazicie zgod� zostanie zwi�kszona o 900.000 zB, z tych \rodków, które Strzelce oddadzą nam, 
wBa\ciwie oddaBy nam ju| w ubiegBym tygodniu, gdy| to zadanie b�dzie realizowane w caBo\ci w 
roku bud|etowym 2023. Dokumentacja na budow� \cie|ki przy ulicy Poznańskiej. Na zakup 
sprz�tu stra|ackiego. Dotacja na wymian� kotBów oraz przydomowych oczyszczalni \cieków. 
Ulepszenie nawierzchni na drogach osiedlowych w miejscowo\ci Niepart, dokumentacja równie| 
jest to związane z budową kanalizacji. Pomoc finansowa dla Powiatu 650.000 zB, na ten moment 
mówimy o zadaniu dotyczącym budowy chodnika, \cie|ki przy ulicy Mickiewicza w Krobi w 
kierunku do miejscowo\ci Chumi�tki. I termomodernizacja przedszkola w Pudliszkach i budynku 
szkoBy w Pudliszkach. Dwa zadania w ramach naboru dla gmin popegeerowskich w ramach 
Polskiego Aadu. Budowa i przebudowa obiektów sportowych czyli dokumentacja na stadion. 
Ostatnia rata, tak jak ju| Państwu mówiBem pBatno\ci w ramach Partnerstwa Publiczno-Prywatnego. 

Budowa zbiorników bezodpBywowych przy budynkach mieszkalnych  w zabudowie blizniaczej w 
Domachowie. Szanowni Państwo kolejny slajd to zestawienie kwot z projektu uchwaBy bud|etowej  
na rok 2022 w porównaniu z rokiem 2023, jak nam to si� zmieniaBo w uj�ciu poszczególnych 
jednostek. Zdecydowanie najwi�kszy wzrost w zakresie wydatków inwestycyjnych, dlatego jest to 
odzwierciedlenie w Urz�dzie Miejskim w Krobi. Ale te| mo|emy tutaj zrobić krótki przegląd 
naszych jednostek, czyli trzech szkóB, dwóch przedszkoli i budynku jednostki Miejsko-Gminnego 

O\rodka Pomocy SpoBecznej. Tutaj widzimy zmniejszenie o 4.500.000 zB, jest to wBa\nie związane 
z tym, |e program 500+ ju| nie b�dzie realizowany w roku 2023. {Bobek oraz Centrum UsBug 
Wspólnych. Podstawowe wskazniki makroekonomiczne, które stosowali\my, albo powinni\my 
stosować do prac konstrukcyjnym nad bud|etem, to prognozowany wzrost cen towarów i usBug. 
Szanowni Państwo my takie wytyczne dostali\my. No nie zawsze mo|na byBo, albo wBa\ciwie 
trudno byBo si� nawet z niektórymi z nich zgodzić, bo wiemy Szanowni Państwo jaka dzisiaj jest 
inflacja. Ona nie wynosi 9,8%, tylko z tego co pami�tam 17,4. [rednioroczny wskaznik wzrostu 
wynagrodzeń w państwowej sferze bud|etowej na poziomie 7,8%. Niestety równie| ten wskaznik 
nie jest na ten moment zastosowany dla wszystkich pracowników. W pierwszej kolejno\ci 
próbowali\my zaspokoić te, mo|e nawet nieoczekiwania, ale te potrzeby związane ze wzrostem 

minimalnego wynagrodzenia, które w skali roku b�dzie wynosiBo, jak  Państwo wiecie 20%. Wzrost 
wynagrodzeń dla nauczycieli na poziomie 7,8%, to jest pozycja zabezpieczona w projekcie bud|etu. 
No a w tym wszystkim jest wzrost PKB w uj�ciu realnym o 1,4%. Króciutko o wzro\cie tego 
minimalnego wynagrodzenia. My przy pracach konstrukcyjnych zastosowali\my wskazniki kwoty, 
które byBy pierwotnie przez wBadze centralne nam wskazane, czyli wzrost od stycznia do kwoty 
3.383 i wzrost od lipca od kwoty 3.450. W mi�dzyczasie na początku wrze\nia pojawiBy si� nowe 
wytyczne. Natomiast my nie mamy na ten moment jeszcze tych kwot zabezpieczonych. B�dziemy 
te| pracować nad nową konstrukcją bud|etu i zmianami przy okazji rozliczania wolnych \rodków. 
Niestety brak zaplanowanego wzrostu dla pozostaBych pracowników staje si� naszemu udziaBem i to 
jest my\l� jedno z najwi�kszych wyzwań. Z tego co wiem równie| Państwo w swoich opiniach 
zwracali\cie uwag�.  Wzrost dochodów podatkowych o 11,8 je\li chodzi o nieruchomo\ci. [rodki 
transportowe, podatek rolny okoBo 20%. PozwoliBo nam to wygospodarować dodatkowe dochody 
dla naszego bud|etu. ChciaBbym Państwu tylko dodać w tym momencie, |e subwencja o\wiatowa 
ma si� nijak do naszych wydatków o\wiatowych. Obecnie wydatki o\wiatowe przewy|szają ju| 
poziom subwencji innych dochodów bie|ących na o\wiat� o ponad 8.000.000 zBotych. NastąpiB 
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tutaj w ostatnich dwóch latach drastyczny wzrost. To tyle je\li chodzi o projekt. Za chwil� 
autopoprawka, ale to my\l�, |e w odpowiednim momencie.  
Przewodniczący Rady Miejskiej: 
Panie Skarbniku prosz� o przedstawienie opinii RIO. 
Skarbnik Gminy Damian Walczak: 

Do projektu uchwaBy bud|etowej zostaBy wydane dwie opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej 
skBadu orzekającego czBonków kolegium z Leszna. Te opinie są pozytywne. Jedna oczywi\cie 
dotyczy projektu uchwaBy bud|etowej, a druga dotyczy sfinansowania deficytu bud|etowego.  
Opinie stanowią zaBączniki nr 7-10 do protokoBu.  
Przewodniczący Rady Miejskiej: 
Dzi�kuj� bardzo za informacje. W procedurze uchwalania bud|etu tak|e Komisje Rady Miejskiej, 
funkcjonujący Radni w tych Komisjach, mówi� o Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy, Komisji 

O\wiaty i Spraw SpoBecznych, Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wydaBy 
pozytywne opinie na temat projektu uchwaBy bud|etowej oraz jak mówiBem ju| wcze\niej 
Wieloletniej Prognozy Finansowej. Tak|e prace nad projektem bud|etu na rok przyszBy prowadziBa 
Komisji Bud|etu. I o zabranie gBosu prosz� teraz Przewodniczącego Komisji. 
Przewodniczący Komisji Budżetu Lech Bem: 
Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Panie Burmistrzu. Komisja Bud|etu odbyBa trzy posiedzenia 
w celu zaopiniowania projektu bud|etu gminy Krobia na rok 2023. I tutaj mamy kilka wniosków, 
które tam si� w trakcie pracy znalazBy. CzBonkowie Komisji z niepokojem  przyj�li informacj� o 
braku \rodków na wzrost wynagrodzeń, o czym dzisiaj ju| byBa mowa, dla pracowników 
administracji i obsBugi, którzy nie b�dą obj�ci mechanizmem wzrostu minimalnego wynagrodzenia. 
W toku dyskusji zaproponowano, aby po zamkni�ciu i rozliczeniu roku bud|etowego 2022 w 
przypadku wystąpienia wolnych \rodków w pierwszej kolejno\ci wygospodarować pul� \rodków na 
wzrost wynagrodzeń dla tych pracowników przynajmniej wedBug \redniorocznego wskaznika 
wzrostu wynagrodzeń  w państwowej sferze bud|etowej o 7,8%. Kolejny wniosek, który 
wypracowali\my, to jest pro\ba o to, |eby w ramach tych wolnych \rodków wykonać dokumentacje 
techniczne na zadania, które w najbli|szej przyszBo\ci mogą być realizowane z ró|nych programów 
rządowych, nie tylko rządowych, ale i unijnych. Szczególnie chodzi tutaj o \rodki na inwestycje 
drogowe. Kolejną rzeczą, która byBa wskazana ta sprawa przez Burmistrza. Chodzi o ogBoszenie 
naboru w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków z mo|liwym dofinansowaniem do 
3.500.000 zB, przy  wkBadzie wBasnym 2%. No i krótki termin naboru jest do zBo|enia wniosku do 
31 stycznia 2023 roku.  Komisja proponuje, aby dokonać w związku z tym zmiany w projekcie 
uchwaBy bud|etowej w zakresie zaBącznika nr 2 plan wydatków bud|etowych i konsekwentnie 
zaBączniku nr 3 oraz postanowieniach uchwaBy i zabezpieczyć kwot� 70.000 zB na rewitalizacj� 
budynku Ratusza, czyli w ramach tego programu. Zadanie to wpisuje si� w cele programu, a 
ponadto po zakończeniu rewitalizacji Rynku zmodernizowany budynek  doskonale wpisaBby si� w 
zrewitalizowaną przestrzeń centrum Krobi. Nale|y równie| nadmienić, |e budynek ten wymaga 
pilnej interwencji w zakresie przede wszystkim remontu elewacji, wymiany stolarki okiennej i 

drzwiowej oraz wymiany niektórych instalacji. yródBem pokrycia tych wydatków powinny być 
wedBug Komisji \rodki zabezpieczone w rezerwie inwestycyjnej na rok 2023. Tam jest kwota 
131.450 zB. Gdyby\my z tego przeznaczyli 70.000 na rewitalizacj� tego Ratusza, to zostaBoby wtedy 
61.450 zB. Mając powy|sze na uwadze Komisja opiniuje projekt bud|etu na rok 2023 pozytywnie, 
jednogBo\nie, przy obecno\ci wszystkich czBonków Komisji. Dzi�kuj�. 
Przewodniczący Rady Miejskiej: 
Dzi�kuj� bardzo Panu Przewodniczącemu za opini� Komisji Bud|etu w sprawie projektu bud|etu 
na rok przyszBy. Prosz� teraz o zabranie gBosu Pana Burmistrza, który przedstawi wnioski nie 
uwzgl�dnione w projekcie bud|etu na rok przyszBy. Opinie komisji staBych rady stanowią zaBączniki  
nr 11-15 do niniejszego protokoBu. 
Burmistrza Krobi Aukasz Kubiak: 
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Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Szanowni Państwo. Pozwolicie, |e w pierwszej cz�\ci 
wypowiedzi b�d� posiBkowaB si� danymi i podstawami prawnymi, |eby te| rzeczowo odpowiedzieć 
na pytanie, jakie wnioski nie zostaBy uj�te w projekcie bud|etu na rok 2023. Jak Państwo Radni 
doskonale pami�tają podstawą prawną do zaj�cia stanowiska Burmistrza w przedmiotowej sprawie 
jest zapis paragrafu 11 punkt 4 uchwaBy Rady Miejskiej w Krobi z czerwca 2010 roku w sprawie 
trybu pracy nad projektem uchwaBy bud|etowej Gminy Krobia. Zgodnie z paragrafem 1 ust�p 4 
cytowanej powy|ej uchwaBy we wrze\niu są skBadane do Burmistrza wnioski Radnych, SoBtysów, 
Rad SoBeckich, mieszkańców naszej gminy wBa\nie w sprawie wprowadzenia zadań do bud|etu 
gminy. W trybie pracy nad tegorocznym bud|etem wpByn�Bo 19 wniosków, mi�dzy innymi Państwa 
Radnych, przedstawicieli Rad SoBeckich, organizacji pozarządowych i ró|nych instytucji i samych 
mieszkańców. Te propozycje Szanowni Państwo podzielili\my na nast�pujące rodzaje 
przedsi�wzi�ć z zakresu mi�dzy innymi dróg gminnych, to byBy 4 wnioski, z zakresu dróg 
powiatowych, to byBy 2 wnioski, z zakresu infrastruktury \wietlic wiejskich, tu tych wniosków byBo 
najwi�cej bo a| 9, w zakresie melioracji wpBynąB 1 wniosek i Szanowni Państwo w zakresie zadań 
nieinwestycynch wpByn�By do nas 3 wnioski. Wnioski dotyczyBy Szanowni Państwo 12 
miejscowo\ci zlokalizowanych na terenie caBej gminy, to jest Bukownicy, Chumi�tek,CioBkowa, 
Domachowa, Kuczyny, Kuczynki, Przyborowa, Rogowa, Starej Krobi, SuBkowic, WymysBowa i 
{ychlewa. Z tych 19 wniosków 5 przedsi�wzi�ć zostaBo bezpo\rednio uj�tych w projekcie bud|etu. 
To jest zadanie dotyczące budowy zatoczki w miejscowo\ci Rogowo, dotacja dla naszej SpóBki 
Wodnej w zakresie melioracji, dofinansowanie te| funkcjonowania Warsztatów Terapii 
Zaj�ciowych w miejscowo\ci Piaski, zawody w�dkarskie przy wspóBpracy ze „Stowarzyszeniem 
Syrenka” w Rogowie oraz place zabaw w Przyborowie. Kolejnych kilka przedsi�wzi�ć b�dzie 
branych pod uwag� podczas realizacji roku bud|etowego dotyczyć b�dzie wBa\nie tych zadań, na 
które mi�dzy innymi z funduszu soBeckiego, który jak Państwo Radni doskonale wiedzą b�dzie 
jeszcze trwaB do końca bie|ącego roku. ZostaBy zakupione materiaBy budowlane, te| b�dziemy 
starać si� Szanowni Państwo w pierwszej kolejno\ci zrealizować te przedsi�wzi�cia, tak jak 
powiedziaBem, na które ten materiaB budowlany zostaB ju| zrealizowany, ale o tym te| b�dzie mowa 
mi�dzy innymi, tak jak Pan Przewodniczący Komisji Bud|etu ju| wspomniaB przy analizie 
ewentualnych tak zwanych wolnych \rodków. Są te| kosztowne zadania Szanowni Państwo 
inwestycyjne, mi�dzy innymi poszerzenie drogi w miejscowo\ci CioBkowo, czy te| rozbudowa 
wigwamu w Kuczynce, o co te| od kilku lat ju| wnioskują mieszkańcy tej|e miejscowo\ci. Niestety 
te zadania zostaBy te| w czasie na ten moment odBo|one.  2 wnioski dotyczą zadań powiatowych, 
mówimy o remoncie drogi mi�dzy innymi w miejscowo\ci Przyborowo, na której realizacj� Gmina 
Krobia zBo|yBa wniosek w ramach te| mi�dzy innymi Polskiego Aadu, jak Państwo Radni doskonale 
pami�tają. Te| mamy wniosek dotyczący budowy i remontu drogi w WymysBowie. Te zadania 
Szanowni Państwo są uj�te na dBugiej li\cie zadań inwestycyjnych, które są co roku zgBaszane do 
samorządu Powiatu Gostyńskiego. Wi�c caBy czas b�dziemy zgodnie czy z Państwa wolą, z wolą 
mieszkańców Powiatowi Gostyńskiemu przypominać o konieczno\ci realizacji tych przedsi�wzi�ć 
inwestycyjnych. Szanowni Państwo to wszystko co przedstawiBem skBada si� na to, i| niestety 
potrzeb caBy czas jest wi�cej ni| naszych mo|liwo\ci finansowych. Ale my\l�, |e Szanowni 
Państwo jak co roku wspólnie z naszymi mieszkańcami, z Państwem Radnymi, z SoBtysami, z 
wszystkimi liderami spoBecznymi b�dziemy starali si� wspólnymi siBami tak wiele zadań i 
przedsi�wzi�ć zarówno tej natury inwestycyjnej, jak równie| tej natury Szanowni Państwo 
spoBecznej zrealizować. Wi�c te| zapraszam Państwa do tej wspóBpracy ju| dzisiaj. Dzi�kuj� 
bardzo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� Panie Burmistrzu. Prosz� teraz o zabranie gBosu Pana Skarbnika, który przedstawi 
autopoprawki do uchwaBy bud|etowej zaproponowane przez Pana Burmistrza. 
Skarbnik Gminy Damian Walczak: 
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Po stronie dochodów proponujemy Państwu zwi�kszenie o kwot� 1.105.902 zB, to jest 
niezrealizowany prawdopodobnie w roku 2022 dochód z tytuBu dotacji na rewitalizacj�. 
Rewitalizacja Rynku to w kwocie 976.000 \rodki unijne oraz ponad 130.000 \rodki krajowe. 
Zwi�kszamy dochody o 38.000 wpBywy z dzier|awy gruntów. Te wy|sze stawki są mi�dzy innymi 
związane ze wzrostem podatku rolnego. Dokonujemy zwi�kszenia niezrealizowanych w 2022 
dochodów na realizacj� grantu Funduszu Wyszehradzkiego. To zadanie jak przed chwilą Państwo 
zadecydowali\cie przy WPF-ie wprowadzili\my do Wieloletniej Prognozy Finansowej, wi�c b�dą 
jeszcze te wydatki realizowane w przyszBym roku. Miejmy nadziej�, |e równie| dochody 
proporcjonalnie do wydatków otrzymamy w roku 2023. Od kilku dni mamy porozumienie z 
Wojewodą oraz Powiatem Gostyńskim. Kwota 13.020 jest związana wBa\nie z tym porozumieniem 
i z pobytem obywateli Ukrainy na terenie naszej gminy. Zwi�kszenie dochodów o 70.000 zB 
dotyczy \rodków z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich \rodków unijnych na realizacj� 
zadania \wietlicy w Gogolewie. Ten wiosek zostaB pozytywnie zaakceptowany. Je\li chodzi o 
wydatki dokonujemy zamiany klasyfikacji bud|etowej w administracji. To jest przeliczenie 
\rodków na odpis na ZakBadowy Fundusz [wiadczeń Socjalnych i zwi�kszenia na PFRON. 
Dokonujemy zwi�kszenia \rodków na funkcjonowanie Centrum UsBug Wspólnych. Jest to związane 
z tym przeniesieniem, o którym Państwu mówiBem, cz�\ć wydatków za najem oraz zwi�kszenie na 
usBug� związaną z ogrzewaniem. Zwi�kszamy dochody o kwot� 38.455 z tytuBu realizacji grantu w 
Funduszu Wyszehradzkim.  Wsparcie ekonomii spoBecznych, \rodki których gmina nie 
wykorzystaBa w roku 2022. O 3000 zB zwi�kszamy \rodki na wypBat� \wiadczenia pieni�|nego dla 
|oBnierzy rezerwy odbywających ćwiczenia wojskowe. Dokonujemy zmniejszenia rezerwy 
o\wiatowej o 22.410, inwestycyjnej o kwot� 100.000 zB. To jest kolejna rzecz, którą b�dziemy 
chcieli prosić Państwa o zmian� z wolnych \rodków, aby ta rezerwa inwestycyjna na przyzwoitym 
poziomie zostaBa odtworzona, gdy| dzisiaj jest ona w kwocie zdecydowanie za niskiej patrząc na 
poziom inwestycji, który mamy w roku 2023. Zwi�kszamy równie| wydatki podobnie jak dochody 
o tą samą kwot� na wydatki wBa\nie związane z pobytem obywateli Ukrainy na terenie gminy 
Krobia, mamy tutaj porozumienie z Wojewodą i Powiatem Gostyńskim. Realizujemy sprzeda| 
w�gla. W dniu dzisiejszym kilkunastu pierwszych mieszkańców zapBaciBo i pewnie ju| odebraBo 
kilkana\cie ton w�gla. W przyszBym roku my\l�, |e ta cz�stotliwo\ć i poziom w jakim b�dziemy 
mogli tą sprzeda| realizować b�dzie zdecydowanie wi�ksza. Wi�c zabezpieczmy ju| dzisiaj kwot� 
1.000.000 zB z tytuBu i dochodów i wydatków z tytuBu zakupu i sprzeda|y tego w�gla, to mniej 
wi�cej jest równowarto\ć 500 ton.  Oczywi\cie warunkiem koniecznym jest to, |e ten w�giel b�dzie 
dla gminy Krobia dost�pny. Zwi�kszenie wydatków o 135.000 zB dotyczy równie| \wietlicy w 
Gogolewie i przeniesienia zadania z roku 2022, a zadanie dotyczy zmiany sposobu ogrzewania tej 

\wietlicy. Zwi�kszamy wydatki o 70.000 zB i jest to realizacja postulatu Komisji Bud|etu, którą Pan  
Burmistrz w formie autopoprawki chciaBby Państwu zaproponować na wykonanie dokumentacji na 
realizacj� zadania związanego z modernizacją budynku Ratusza w Krobi. W terminie styczniowym 
chcieliby\my taki stosowny wniosek w ramach Polskiego Aadu Programu Inwestycji Strategicznych 
zBo|yć.  Kwota 1.105.902 zB, to niezrealizowany w roku 2022 wydatek na zadanie dotyczące 
rewitalizacji Wyspy Kasztelańskiej. Wykonawca poinformowaB nas w ubiegBym tygodniu, |e 
zrealizuje wydatek w roku 2022 w kwocie maksymalnej 400.000 zB netto. Wi�c caBa ta kwota, która 
nie byBa wydatkowana w roku 2022 jest przeniesiona na rok 2023. I dokonujemy równie| zmiany 
klasyfikacji bud|etowej w zakresie umieszczenia w pasie dróg powiatowych tablic turystyczno-

reklamowych miejscowo\ci Domachowo. Podsumowanie, dochody i wydatki zwi�kszamy o tą 
samą kwot� 2.254.167 zB. Zwi�kszamy wydatki majątkowe i dokonujemy równie| korekty 
postanowień uchwaBy poprzez zmian� zaBączników wskazanych Państwu w uzasadnieniu. Dzi�kuj� 
bardzo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� Panie Skarbniku. Szanowni Państwo doszli\my do punktu, w którym znajduje si� temat 
projektu bud|etu na rok przyszBy oraz ewentualnie autopoprawek, które zostaBy zaproponowane. 
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Czy kto\ z Państwa Radnych chciaBby zabrać gBos? Nie widz� zgBoszeń. Pozwol� sobie w dwóch 
sBowach wyrazić podzi�kowanie za prace nad projektem uchwaBy, nad bud|etem na przyszBy rok, 
który b�dzie trudny dla nas wszystkich. Pan Burmistrz optymistycznie, oczywi\cie my te| si� do 
tego przyBączmy, |e b�dziemy wspólnie realizować ten bud|et jak najlepiej, z jak najwi�kszą 
korzy\cią dla mieszkańców. Natomiast musimy te| sobie realnie spojrzeć na pewne kwestie 
związane z tym, o czym mówiB bardzo wyraznie Pan Skarbnik. Czyli kwestią inflacji, kwestią 
rosnącej obsBugi dBugu, bo to jest bardzo znaczący wydatek. Na szcz�\cie utrzymujemy do\ć 
wysoki poziom inwestycji. Jest to związane przede wszystkim ze \rodkami zewn�trznymi, które 
Gmina Krobia pozyskaBa. Natomiast na pewno b�dziemy te| zabiegać jako Radni o znalezienie 
\rodków na to, |eby wypBacić podwy|ki pracownikom ze wzgl�du przede wszystkim na rosnące 
koszty |ycia. Jest to jak najbardziej zrozumiaBe, aby \rodki w bud|ecie na przyszBy rok na to si� 
znalazBy. B�dziemy, my\l� nad tym jeszcze nie raz dyskutować. No problemem jest to, co Pan 
Skarbnik te| mówiB na początku czyli minusowy deficyt, który w wydatkach w bie|ących jest 
niestety od 2007 roku nie wyst�powaB w naszej w naszej gminie. Jest to te| wypadkowa niestety 
trudnej sytuacji gospodarczej w kraju i tak|e malejących dochodów Gminy, bo to te| trzeba jasno 
wskazać. Na pewno jeszcze raz do tego co mówiBem na początku, |e b�dziemy si� starać ten nasz 
gminny bud|et, je|eli uda nam si� go dzisiaj uchwalić, z gBową wydatkować przede wszystkim tak, 
aby jak najwi�ksza grupa mieszkańców z niego oczywi\cie pozytywnie mogBa korzystać. Z mojej 
strony tyle. Czy kto\ z Państwa jeszcze chciaBby zabrać gBos? Nie widz�. 
GBosowano w sprawie: 
autopoprawki do projektu uchwaBy w sprawie uchwaBy bud|etowej Gminy Krobia na rok 2023. 

Wyniki gBosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, Krzysztof 
Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek WBodarczyk 

GBosowano UchwaBę Nr LIV/459/2022 Rady Miejskiej w Krobi dnia 19 grudnia 2022 r.                       

w sprawie: uchwaBy w sprawie uchwaBy bud|etowej Gminy Krobia na rok 2023. 

Wyniki gBosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, Krzysztof 
Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek WBodarczyk 

Panie Burmistrzu gratuluj� i zapewniam, |e z naszej strony czyli ze strony Rady Miejskiej na 
pewno b�dzie Pan miaB wsparcie w realizacji tego bud|etu. Tak jak powiedziaBem w swoim 
wystąpieniu, oby z jak najwi�kszą korzy\cią dla naszych mieszkańców. Prosz� przyjąć jeszcze raz 
gratulacje. Prosz� bardzo o zabranie gBosu. 
Burmistrza Krobi Aukasz Kubiak: 
Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo Radni. Dzi�kuj� bardzo w imieniu wszystkich te| moich 
wspóBpracowników za to pozytywne gBosowanie nad projektem, zarówno projektem Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na najbli|sze lata, jak równie| nad projektem uchwaBy bud|etowej. Mamy 
uchwalony bud|et na przyszBy rok. Z tego tytuBu bardzo si� ciesz�. Tak jak ju| powiedziaBem te| 
wcze\niej to jest te| Państwa, przede wszystkim jako Rady Miejskiej w Krobi zasBuga, |e Szanowni 
Państwo w tych ostatnich kilku tygodniach przyszBo nam w sposób konstruktywny debatować i 
podejmować przede wszystkim na poszczególnych posiedzeniach Komisji staBych Rady decyzje, 
które dzisiaj przyczyniBy si� do tego, |e Państwo pozytywnie si� za tymi uchwaBami 
opowiedzieli\cie. To byBa trudna praca Szanowni Państwo, ale no tak kto\ powiedziaB „zgoda 
buduje, niezgoda rujnuje”. Wi�c my\l�, |e ta zgoda nam w tych ostatnich tygodniach towarzyszyBa i 
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taką mam nadziej�, |e ta zgoda b�dzie nam towarzyszyć przez najbli|sze 12 miesi�cy, aby\my 
Szanowni Państwo mogli razem skutecznie na ten bud|et zrealizować. ChciaBbym podzi�kować tak 
jak ju| powiedziaBem te| wszystkim moim wspóBpracownikom Urz�du Miejskiego w Krobi, którzy 
przyczynili si� te| razem z Państwa Radnymi do tego, |e te dokumenty powstaBy. Dzi�kuj� te| 
wszystkim kierownikom wszystkich naszych jednostek organizacyjnych i te| pracownikom tych 
jednostek za to, |e te| tą swoją cegieBk� do tego przyBo|yli. Te| trzeba pami�tać o wszystkich 
naszych liderach w gminie, czy to w Krobi, czy te| w soBectwach. Te| dzi�kuj� przede wszystkim 
SoBtysom, wszystkim czBonkom Rad SoBeckich, czBonkom KóB Gospodyń Wiejskich, Stra|y 
Po|arnych. Wszystkim nieformalnym organizacjom i tym formalnym jakimi są nasze organizacje 
pozarządowe dziaBające na terenie caBej Gminy za to, |e te| aktywnie wBączyli si� poprzez 
skBadanie swoich wniosków i postulatów do tego, |eby Szanowni Państwo te dwa projekty uchwaB 
zostaBy skonstruowane i dzisiaj tak powiedziaBem zostaBy przegBosowane. I te| mam nadziej� 
Szanowni Państwo, |e te| wBa\nie z naszymi mieszkańcami skutecznie ten bud|et, jak 
powiedziaBem wcze\niej zrealizujemy. Wi�c dzi�kuj� i zapraszam do wspóBpracy.  
 

15. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie i przystąpienie 
Gminy Krobia do Klastra Energii Powiatu Gostyńskiego. 
Nad projektem uchwaBy obradowaBy poBączone Komisje Rady. WydaBa te| opini� pozytywną 
Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gminy podczas posiedzenia wspólnych Komisji. Czy kto\ z Państwa 
Radnych chciaBby zadać pytanie dotyczące projektu uchwaBy? Nie widz� zgBoszeń. 
GBosowano UchwaBę Nr LIV/460/2022 Rady Miejskiej w Krobi dnia 19 grudnia 2022 r.                    
w sprawie:  wyra|enia zgody na utworzenie i przystąpienie Gminy Krobia do Klastra Energii 

Powiatu Gostyńskiego.  
Wyniki gBosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, Krzysztof 
Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek WBodarczyk 

 

16. Rozpatrzenie projektu uchwaBy w sprawie sprostowania oczywistej omyBki pisarskiej                   
w Uchwale Nr XLVII/389/2022 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 8 czerwca 2022 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej niezabudowanej, poBożonej w Krobi. 
To jest jak sam tytuB uchwaBy gBosi uchwaBa porządkująca oczywistą pisarską omyBk�. Czy kto\ z 
Państwa jeszcze chciaBby zabrać gBos przedmiocie projektu uchwaBy? Nie widz�. 
GBosowano UchwaBę Nr LIV/461/2022 Rady Miejskiej w Krobi dnia 19 grudnia 2022 r.                        
w sprawie:  sprostowania oczywistej omyBki pisarskiej w Uchwale Nr XLVII/389/2022 Rady 
Miejskiej w Krobi z dnia 8 czerwca 2022 r. w sprawie wyra|enia zgody na zbycie nieruchomo\ci 
gruntowej niezabudowanej, poBo|onej w Krobi. 
Wyniki gBosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJ� SI�: 0, BRAK GAOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Lech Bem, Mariusz Duda, Jerzy GaB�zewski, SBawomir Gembiak, Maciej Jakubczak, 
Grzegorz Jesiak, Patrycja KapaBa, Jan MikoBajczak, Roman Olejniczak, Izabela PazoBa, Krzysztof 
Perdon, Genowefa SkrobaBa, Renata Szulc, Marian Toporowicz, Leszek WBodarczyk 

 

17. Informacja o naliczonych jednorazowych opBatach z tytuBu wzrostu wartości 
nieruchomości w związku z uchwaleniem bądź zmianą miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w roku 2021.  

Informacja stanowi zBącznik nr 16 do protokoBu. 
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Naczelnik WydziaBu Inwestycji i Gospodarki Przestrzennej Marcin Krzyżostaniak:   
Panie Przewodniczący. Wysoka Rado. Przedstawiamy informacj� wynikającą z artykuBu 37 ust�p 8 
ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. W roku 2021 

wydano 5 decyzji w sprawie naliczenia jednorazowej opBaty z tytuBu wzrostu warto\ci 
nieruchomo\ci w związku z uchwaleniem, bądz zmianą miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego na Bączną kwot� 77.651,40 zB. Decyzje zostaBy wydane na podstawie artykuBu 37 
ust�p 6 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Na podstawie artykuBu 36 wy|ej 
wymienionej ustawy z tytuBu obni|enia warto\ci nieruchomo\ci wskutek uchwalenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego nie zostaB zBo|ony |aden wniosek                             
o wyliczenie i wypBat� odszkodowania. 
 

18. Wolne gBosy i wnioski. 
Radny Krzysztof Perdon: 

Ja mam takie pytanie do Pana Burmistrza. Nie byBo mnie przez tydzień, wBa\ciwie zgBaszam 
problem dotyczący o\wietlenia. Czy w Pudliszkach na ulicy Nowej jest awaria czy planowane 
wyBączenia prądu? 

Burmistrza Krobi Aukasz Kubiak: 
Tak Panie Radny odpowiadam jest awaria. Awaria jest w trakcie naprawy. Mamy potwierdzenie od 

operatora Enei, |e w dniu dzisiejszym ta naprawa miaBa nastąpić, wi�c mamy nadziej�, |e tak te| 
si� staBo. I tak jak Państwo Radni wrócicie do domu, do Pudliszek to awaria mi�dzy innymi tej 
spalonej szafy o\wietlenia, która si� na tym obwodzie znajdowaBa zostanie dzisiaj ta szafa 
wymieniona. I o\wietlenie zgodnie z zapewnieniami Enei ma dziaBać. Taką informacj� 
otrzymali\my, z tego co rozmawiali\my te| mi�dzy innymi z Panami Radnymi z Pudliszek Panem 
Leszkiem i Panem Jurkiem, to ekipa, która miaBa si� tym zająć z Enei pojawiBa si� dzisiaj w 
Pudliszkach. Wi�c mamy nadziej�, |e te prace zostaBy zrealizowane. I jeszcze Pan Skarbnik mi 
podpowiada, |e ju| te prace rozpocz�By si� w miniony piątek, wi�c mo|na powiedzieć, |e ta 
naprawa na tyle jest powa|na, |e wymagaBa nawet  co najmniej dwóch dni naprawy.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Duda: 
Dzi�kuj� Panie Burmistrzu. Czy kto\ z Państwa Radnych jeszcze chce zadać pytanie? Nie widz�. 
Czy kto\ z sali chc� zadać pytanie? Nie widz�. W związku z tym prosz� Państwa zamykam punkt 
wolne gBosy i wnioski. Zanim zakończenie wykorzystując czas, w którym jeste\my, czyli czas 
przed\wiąteczny chciaBbym wszystkim Państwu, mieszkańcom Gminy Krobia zBo|yć |yczenia 
Zdrowych, Spokojnych [wiąt, Szcz�\liwego Nowego Roku, speBnienia wszystkich marzeń, celów, 
które sobie stawiamy, tej realizacji bud|etu, szcz�\liwej realizacji bud|etu, o którym dzisiaj tak 
dBugo rozmawiali\my. SkBadam te  |yczenia o swoim imieniu, w imieniu Pana Burmistrza. Tak|e, 
my\l� mieszkańcom mog� zBo|yć w imieniu Państwa Radnych, Państwu Radnym tak|e 
wszystkiego najlepszego dla Państwa, dla Państwa rodzin, dla wszystkich mieszkańców jeszcze raz 
WesoBych [wiąt. Prosz� Państwa zanim zakończ� sesj� przypominam jeszcze prosz� o krótkie 
pozostanie po sesji. Koniczno\ć jest do omówienia jednego punktu związanego z energią 
odnawialną, o którym mówili\my na poBączonych Komisjach, wi�c prosz� o nie opuszczanie sali. 
 

19. Zakończenie. 
Dzi�kuj� wszystkim za przygotowaną dzisiaj sesj�. Dzi�kuj� Państwu Radnym za podj�te uchwaBy. 
Zamykam LIV sesj� Rady Miejskiej. Dzi�kuj�. 
 
ProtokóB sporządziBa: 
Aurelia Sikorska  


